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Magnetogram ni lektoriran! 

 
 

MAGNETOGRAM 
 

IZJAV PREDSEDNIKOV PARLAMENTARNIH STRANK  
IN VODJE POSLANSKE SKUPINE NEPOVEZANIH POSLANCEV PO SESTANKU NAMENJENEM  

ODPRTIM VPRAŠANJEM MED SLOVENIJO IN HRVAŠKO 
Ljubljana, 17. september 2007 

 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Lep pozdrav vsem skupaj. Pravkar smo zaklju�ili sestanek 
predsednikov parlamentarnih strank oziroma parlamentarnih dejavnikov v Sloveniji, ki sem ga sklical zaradi 
enega od zaklju�kov prejšnjega sestanka, ki je bil konec avgusta. Takrat je bil na predlog ene od opozicijskih 
strank sprejet sklep, da prej preden nadaljujemo z nekaterimi konkretnimi postopki - preko katerih bi Slovenija 
preverila ali je Haag sprejemljiva opcija v smislu pomo�i tretje strani pri reševanju mejnega spora med 
Slovenijo in Hrvaško - dobimo še na�elno stališ�e koordinacijske skupine mednarodnih pravnikov ali je Haag 
za Slovenijo na�elno sprejemljiva opcija.  
 
Koordinacijska skupina mednarodnih pravnikov, se je v tem �asu sestala in eden od zaklju�kov, ki je bil danes 
predstavljen na tem sestanku, je tudi naslednji: »Koordinacijska skupina sprejema na�elno stališ�e, da za 
predložitev mejnega spora, v reševanje tretjemu - t.j. meddržavnemu sodiš�u v Haagu - za Republiko 
Slovenijo ni na�elnih zadržkov. Potrebno pa je pripraviti ustrezne strokovne podlage, pri �emer je potrebno 
upoštevati stališ�e Republike Slovenije glede reševanja mejnega vprašanja - in sicer, pravi�nost, stanje na 
dan 25.6.1991 in odlo�anje o celotni meji oziroma o vseh spornih to�kah na meji.« S tem, ko je bil ta odgovor 
posredovan, so bili izpolnjeni pogoji za to, da vlada stori naslednje korake, ki so potrebni za to, da se dileme, ki 
obstajajo še v zvezi s tem, raz�istijo.  
 
V zvezi s tem bo vlada ustanovila dve mešani komisiji. Ena od teh bo mešana komisija za mejo. Ta bo 
preverila ali so vse tiste sporne to�ke oziroma obmo�ja na meji med Slovenijo in Hrvaško na kopenski in 
morski meji, ki so bile doslej evidentirane tiste, ki zajemajo celoten seznam spornih to�k. To bo relativno 
enostavno delo, ker je bilo to preverjenje dokaj natan�no narejeno konec devetdesetih let prejšnjega stoletja - 
pred pripravo sporazuma Drnovšek-Ra�an.  
 
Druga mešana komisija pa bo skušala definirati pravni okvir oziroma vprašanje, s katerim bi Slovenija šla pred 
Haaško sodiš�e oziroma s katerim bi obe državi v sporu šli pred Haaško sodiš�e. To je v bistvu klju�na to�ka 
in klju�na dilema. Od tega ali se bo dalo v dogovoru s sosednjo državo definirati za Slovenijo sprejemljiv pravni 
okvir bo odvisno ali se bo nadaljeval postopek odlo�anja o presoji pred Haaškim sodiš�em. Dejstvo je, da bo 
Slovenija vztrajala na tem, da se v ta pravni okvir oziroma v definicijo tega vprašanja za Haaško sodiš�e 
postavi vse tisto, kar argumentira našo pozicijo, ter da ta okvir omogo�i Sloveniji, da predstavi vse svoje 
argumente - mednarodnopravne, zgodovinske, geografske in vse ostale. Seveda, bo tudi v poskusu iskanja za 
obe strani sprejemljivega pravnega okvirja sosednja država zagotovo skušala izpogajati oziroma predlagala 
takšen okvir, ki bo tudi njej omogo�il, da predstavi svoje argumente. Kon�no je to neka normalna in logi�na 
stvar.  
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Tisto, kar je pri tem bistveno, je to, da je na tem sestanku tudi koordinacijska skupina mednarodnopravnih 
strokovnjakov potrdila tista klju�na izhodiš�a, ki smo jih definirali v ne popolnem - ampak dale� ve�inskem 
soglasju - na sestanku parlamentarnih dejavnikov 17. avgusta, ko smo za to govornico govorili pod katerimi 
pogoji bi bilo posredovanje tretjega oziroma odlo�anje v Haagu za Slovenijo sprejemljiva opcija.  
 
Torej, danes na tem sestanku nismo sprejemali odlo�itev o tem ali gremo pred Haaško sodiš�e z mejnim 
sporom. To odlo�itev bo, �e bodo izpolnjeni pogoji, moral sprejeti slovenski parlament. Niti nismo sprejemali 
odlo�itve o tem, da naredimo naslednje korake, preden bodo na mizi dodatni odgovori na vprašanja, ki so 
danes izpostavljena - zadevajo pa predvsem vprašanje pravnega okvirja. Teh odgovorov tudi ni možno imeti 
na mizi dokler ne vemo kako na te stvari gleda sosednja država. Šele ta mešana komisija bo lahko te stvari 
ugotovila. Ra�unamo, da bo to delo trajalo nekaj mesecev. Najprej bosta slovenska dela obeh mešanih komisij 
delala posebej, potem bodo ljudje sedli skupaj in šele takrat bo jasno ali bo na tej strokovni ravni možno priti 
do nekih sprejemljivih okvirov. �e bo takšna ocena, bo to razlog za ponovni sestanek v sestavi, kakršen je bil 
danes ter 17. in 27. avgusta. Takrat bomo nadaljevali z politi�nem odlo�anjem.  
 
�e bo na tem sestanku ocena, da je pogajalski okvir oziroma pravni okvir za Slovenijo sprejemljiv, bodo šele 
stekli formalni postopki odlo�anja - najprej na vladi, v ustreznem delovnem telesu državnega zbora in pred 
državnim zborom. �e bomo ocenili, da tukaj ne pridemo skupaj, bomo iskali druge možnosti. Poleg tistih, ki 
smo jih že preverili obstajajo še neke druge možnosti v smislu posredovanja tretjega in �e po tej poti, ne bo 
šlo, se bomo trudili dalje. 
 
Torej, še enkrat - glede na to, da po prejšnjem sestanku nekatere stvari niso bile korektno povedane - ne 
zadnji�, ne danes se na politi�ni ravni - ker to je bil pa� politi�ni gremij - nismo odlo�ali o tem ali Slovenija ta 
spor predloži Haagu. To je odlo�itev, ki jo bo moral sprejeti parlament. Niti se nismo odlo�ali ali že za�nemo 
konkretne, formalnopravne postopke. To bomo odlo�ali po tem, ko bodo raz�iš�ene stvari, ki jih je potrebno 
raz�istiti do takrat. Slovenija se bo temu ustrezno organizirala. Del teh potez je tudi ustanovitev vseh teh 
komisij in nekaterih podkomisij, ki bo sledila v prihodnjih tednih. Še kakšno kratko vprašanje? 
 
DENIS SARKI� (VEST.SI): Gospod premier, zanima me ali še verjamete v enotnost na slovenski strani, ker 
na hrvaški strani vemo, da ta obstaja? Pa zanima me, �e imate slu�ajno kakšno predvideno �asovnico, v 
kolikem �asu bi se te naše komisije, mešane komisije v bistvu morale dogovoriti za tisto vprašanje? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Torej, neke 100% enotnosti ni bilo. Ra�unam pa, da vsi držijo besedo, 
ki so jo dali in izrekali tudi za to govornico 17. avgusta. To je okrog 80% slovenskega parlamentarnega telesa 
oziroma zastopstva, da je reševanje mejnega spora za Slovenijo pred tretjo osebo - oziroma v tem primeru 
pred mednarodnim sodiš�em v Haagu - sprejemljiva opcija pod dolo�enimi pogoji. To je tisto politi�no soglasje, 
na podlagi katerega smo vklekli tudi nadaljnje poteze.  
 
Ali bomo lahko naredili korak naprej pa bo jasno takrat, ko bomo dobili odgovore na vprašanja, na katera 
morajo dati odgovore te skupine, ki jih bomo v prihodnjih tednih ustanovili. Za nekatere bo delo relativno 
enostavno. Mislim predvsem na mešano komisijo za dolo�anje spornih to�k oziroma obmo�ij na morski in 
kopenski meji, ki je ve�inoma narejeno - gre samo za verifikacijo. Za nekatere - kot je slovenski del mešane 
komisije za pravni okvir - bo delo težje in bo trajalo najmanj nekaj mesecev. Naša ambicija je, da ta �as 
skrajšamo, vendar ne na škodo vsebine. Tako da ne bi prejudiciral datuma, ko bomo lahko v isti sestavi, za 
isto temo spet sedli skupaj.  
 
NOVINAR (HRVATSKA TELEVIZIJA): Ali lahko vse pade v vodo, �e se konec leta zamenja oblast na 
hrvaškem? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Glede na to, da so v ta proces v obeh državah vklju�ene vse 
parlamentarne stranke ra�unamo na to, da se bo proces kjerkoli - se pravi, v eni ali drugi državi - nadaljeval 
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tudi, �e pride do zamenjave oblasti. Moje stališ�e od samega za�etka, ko smo se lotili tega podjetja je bilo, da 
nima smisla delati nekaj, kar je vezano samo na aktualni mandat in aktualni vladi, ker to je Sizifovo delo. Tudi 
v Sloveniji zagotovo nobena vlada ne bo predlagala neke rešitve s tem v zvezi, brez tega, da bi si zagotovila 
široko parlamentarno podporo. To pa zagotavlja trajno stališ�e ne glede na volitve. Mislim, da je podobno na 
Hrvaškem.  
 
ILINKA TODOROVSKI (FINANCE): Zanima me, kdo je sestavljal koordinacijo mednarodnih pravnikov, ki so 
pripravili to stališ�e? Zanima me še, kdo bo sestavljal obe mešani komisiji? Ali se boste o tem dogovorili tudi 
na ravni parlamentarnih strank, ali je to odlo�itev vlade? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Tukaj gre za operativne odlo�itve. Res je, da smo pozvali tudi 
parlamentarne stranke, da predlagajo �lane razli�nih komisij in podkomisij. Ve�ina parlamentarnih strank je to 
naredila - tudi tiste, ki so se na�elno opredeljevale proti takšni poti. Tudi tisti so predlagali strokovnjake v 
nekatere skupine, vendar pa razen predsednikov teh komisij, ki bodo tudi v primeru potrebe komunicirali z 
javnostjo �lanstva v teh komisijah ne bomo javno razglašali iz razumljivih razlogov. Predsednik komisije, ki je 
bila že ustanovljena oziroma koordinacijska skupina mednarodnih pravnikov, v kateri je velika ve�ina 
mednarodnih pravnikov, ki jih Slovenija premore, je doktor Miha Poga�nik… 
 
ILINKA TODOROVSKI (FINANCE): Kaj pa druge komisije? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: …komisije, ki je že bila ustanovljena oziroma koordinacijska skupina, 
ki je bila že ustanovljena. Samo ena je bila ustanovljena. O tem, katere komisije in skupine in podkomisije 
bomo še ustanovili, pa bomo v okviru mandata seveda obveš�ali kasneje, vendar celotnega �lanstva komisij 
ne bomo razglašali. Hvala lepa.  
 


